
 
   

 
 

 
 

  
       
      
     
    
    
   
   
   

 
         
         

 
          
        
        

 
             

    
 
 

      
 
 

     
   

 
     
     

        
    

         
        

     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 

  
       

    
     
      

 
        

           
  

 
      

       
     

 
   
      

        
 

 
      
        
     

 
     

  
 

      
      

 
 

        
    
       

DAGSORDEN TIL KORSØR BYMINDTEGRUPPES MØDE NR. 4 
AFHOLDES DEN 7. OKTOBER 2022 KL. 8.00 – 10:00 

PÅ KORSØR RÅDHUS, CASPAR BRANDS PLADS, KORSØR 
(MØDELOKALE A, kælderen) 

Inviterede deltagere: 
• SK, udpeget af Byrådet: Britta Huntley (A), Poul Bek-Pedersen (B) 
• Erhvervsgruppen: Kim Hansen (ref.), Jacob Stryhn, Jesper Søberg 
• Korsør Lokalråd: Nina Ottesen 
• Korsør Turistråd: Jørn-Ole Didriksen 
• Korsør Bevaringsforening: Jane Kjølbye 
• Handicaprådet: Irene Jensen 
• Ældrerådet: Sonja Petersson 
• Kulturlivet: Henrik Broch-Lips 

• SK, Center for Teknik og Miljø: Landskabsarkitekt, Entreprenørservice, Anne Marie Lind (gæst) 
• SK, Center for Teknik og Miljø: Chefkonsulent, Vej og Trafik, Christian Schou Rasmussen (gæst) 

• SK, Center for Teknik og Miljø: Afdelingsleder, Natur, Vej og Trafik, Bo Gabe 
• SK, Center for Teknik og Miljø: Afdelingsleder, Entreprenørservice, Peter Johansen 
• SK, Center for Teknik og Miljø: Byplanarkitekt, Ole Lund Sørensen 

Der forelå afbud fra Poul Bek-Pedersen, ligesom Ole Lund Sørensen ikke deltog i mødet, idet han er fratrådt 
sin stilling ved Slagelse Kommune. 

1. Godkendelse af referat (fast punkt) 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 
Bemærkninger til dagsorden: 

3. TEMA: Bymidtegruppens vision (genoptaget) 
På forrige møde, 26/8. blev det besluttet, at en del af 
dette punkt skulle udskydes, da Jacob ikke deltog – og 
havde en væsentlig rolle. Derfor genoptages indsatsen 
for at skabe overblik over de aktuelle indsatser i Korsør, 
hvor Jacob tidligere har lovet at bidrage med et første 
overblik. Alle bidrager med egen viden. 

Ad. 1 
Godkendt. 

Ad. 2 
Godkendt. 

Ad 3 
Jacob Stryhn havde et større indlæg over alle de ind-
satsområder, hvor Korsør Erhvervsforening har forsøgt 
at præge udviklingen. Der henvises til vedhæftede bilag. 
Indlægget gav anledning til god debat. 

Britta Huntley oplyste, at flere af punkterne var ny vid-
en for hende og at hun undres over at det ikke er alm 
politisk viden. 

Nina Ottesen m.fl. supplerede med, at der tillige kunne 
drøftes sikring af skoleveje og opsætning af kikkerter, 
så søtrafikken i Storebælt kan følges. 

Kim Hansen supplerede med, at Korsør Erhvervsfore-
ning tillige har gjort sit for at få detailhandlen til at ven-
de facaderne ind mod Solens Plads eller have dobbelt-
facader. 

Nina Ottesen supplerede med, at Kulturhuset må indgå 
mere i Bymidtegruppens overvejelser om, hvad der kan 
gøres for Korsør By. 

Hun foreslog endvidere, at Korsør By promotes som 
”flådeby”. 

Hun foreslog endvidere, at der kunne laves OCR bane 
i/på området under motorvejen, der tillige kunne ud-
smykkes. 

Der var bred enighed om, at den omtalte app i forbin-
delse med Korsør Erhvervsforenings digitaliseringspro-
jekt - udover historiske data for byen m.m. -kunne/ 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      
    

       
        

 

     
      

   
 
 

      
      

    
   

 
      
    

       
         

 
      

     
      

 
      

     
       

     
       

  
 

     
    

        
    

 
        

        
      

 
    

      
      

       
         
  

 
      

 
 

     
    

 
     

       
        

    
 

      
    

 
     

  
 

      
       

      
       

      
    

 
 

 
     

      
       

  

4. Solens Plads – nye tiltag (genoptages) 
Gruppen genoptager dialogen om den kommende udvik-
ling af Solens Plads. Anne Marie Lind fra Entreprenørser-
vice deltager i (en del af) mødet lige som sidst. 

skal indeholde nærmere oplysninger om P-pladser, her-
under handicap P-pladser og offentlige toiletter, herund-
er handicap toiletter. 

Henrik Broch-Lips supplerede med, at alle tiltag bør 
kvalitetsstyres. Dette burde tillige have været tilfældet i 
forbindelse med kystsikringsprojektet, hvor kunst burde 
have været indtænkt fra start. 

Han oplyste endvidere, at han anser byens centrum som 
omfattende Kongegården, Bomhuset og Stapels Gård 
(de historiske gamle bygninger i Korsør). Der var enig-
hed herom, da det talte ind i tidligere beslutning. 

Henrik Broch-Lips oplyste endvidere, at Korsør By, efter 
hans opfattelse mangler overnatningssteder – særligt 
efter salget af Hotellet ”Grand park” til 3F. 

Britta Huntley oplyste, at det formentligt er Maja fra 
Slagelse Kommune, der skal kontaktes vedrørende op-
lysninger om, hvad Slagelse Kommune har liggende 
omkring Korsør Erhvervsforenings projekter, og at hun 
vil kontakte denne og sørge for, at hun deltager i det 
næste Bymidtegruppemøde. 

Den pågældende app i forbindelse med Korsør Erhvervs-
forenings digitaliseringsprojekt blev igen drøftet, idet al-
le deltagende havde indlæg om, hvad og hvem der kan 
bidrage med input til appen. 

Jacob oplyste, at der fortsat sker test af appens ”skal” 
og at alle vil blive inddraget (alle relevante parter), når 
der skal fyldes indhold i appen. 

Omkring den planlagte udsmykning af højvandssikrings-
murer m.m. oplyste Jacob, at det måske er uheldigt, at 
skolebørn skal udsmykke denne kystsikring, og at der 
bør være et mere kunstnerisk tiltag i denne sammen-
hæng – en rød tråd, der fortæller byens historie eller 
byens budskab. 

Henrik Broch-Lips tilkendegav, at det også var hans op-
fattelse. 

Han tilkendegav tillige, at ”kunst” burde være indtænkt i 
kystsikringen fra første færd. 

En oversigt over byens kunst blev efterlyst. Britta Hunt-
ley fortalte at der pt. Var ved at bliver udarbejdet en 
oversigt. Efter et ønske fra Stig Hansens fond og i sam-
arbejde med Kongegaarden og Bykontoret. 

Henvendelse til fonde omkring tilskud/støtte til udsmyk-
ninger m.m. blev drøftet. 

Jørn-Ole Didriksen oplyste, at Slagelse Kommune har en 
såkaldt ”fund raicer”. 

Henrik Broch-Lips oplyste, at det, efter hans opfattelse, 
ikke er nok med én ”fund raicer”, idet mulighederne for 
støtte/tilskud langt hen ad vejen afhænger af, at man 
ved præcist, hvor der skal søges i forskellige sammen-
hænge, da dette mere eller mindre kræver ekspertise 
indenfor de enkelte områder. 

Ad. 4 
Anne Marie Lind fra Slagelse Kommune oplyste, at beløb 
til rådighed for Bymidtegruppen vedrørende tiltag på 
Solens Plads af sparehensyn er reduceret til ca. kr. 
60.000,00. 



     
     
        

        
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

    
     
       

   
         

     
      

     
       

        
      

 
        

     
       
          

         
 
 

    
 

       
        

  
    

      
     

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      
     
    

 
 
 
 
 
 
 
 

      
    

     
        

         
     

        
 

 
         
        

 
 

         
 

 
       
  

 
 

 
        

 
     

   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
      

     
   

  
 

     
 

     
    

  
 

     
     

 
 

     
       

 
   

     
 

 
        

    
  

 
     

       
  

 
     

          

Siden sidst er der besluttet et fuld anlægsstop, og bud-
gettet til Solens Plads er blevet yderligere beskåret. Det 
betyder, at der kun er få midler tilbage, når de udgifter 
til de seneste tiltag, bl.a. bænke og planter, er betalt. 

5. Trafik i Korsør 
Gruppen drøftede på seneste møde igen de oplevede 
trafikale udfordringer i Korsør, med focus på Tårnborg-
vej og Havnegade/Havnepladsen. Vi aftalte, at punktet 
rejses igen, og at kommunens afdeling for Vej og Trafik 
inviteres til at tage del i drøftelsen. Christian Schou Ras-
mussen er derfor inviteret til dette møde fra kl. 9,15. 
Gruppen foreslog et oplæg om trafik i Korsør, men det 
vurderes at være vanskeligt – fra administrationens side 
– at komme med et relevant oplæg, hvorfor der i stedet 
lægges op til den bredere dialog. 

(Hvis medlemmerne har konkrete spørgsmål ud over de 
generelle betragtninger, kan de med fordel formuleres 
på mail og fremsendes til olels@slagelse.dk senest 5. 
oktober – de vil blive videresendt til Vej og Trafik, så de 
har mulighed for at forholde sig til emnet på forhånd). 

6. Udpegning af repræsentant, trafiksikkerheds-
forum 
Vej og Trafik har tilbudt, at hver af de tre bymidtegrup-
per kan udpege en repræsentant til at deltage i Slagelse 
Kommunes Trafiksikkerhedsforum. En nærmere beskriv-
else af formålet er beskrevet i særskilt bilag, vedhæftet 
denne dagsorden. Bymidtegruppen skal udpege, hvem 
der skal repræsentere Korsør Bymidtegruppe. 

7. Nyt fra medlemmerne (fast punkt) 
De enkelte medlemmer orienterer om nyt fra de 
respektive råd og foreninger. 

Der var enighed i Bymidtegruppen om, at eltavle/infor-
mationstavle ønskes bibeholdt, og at denne kan betje-
nes/serviceres af Bykontoret. Der skal oprettes strøm-
udtag ved tavlen, så der kan tappes strøm herfra, hvis 
der ikke er strømudtag i den del af Solens Plads, der 
lejlighedsvis anvendes af opstillet pølsevogn og kødvogn 
m.m. og tillige anvendes til udsalg af grøntsager ved 
lejlighed. 

Der var tillige enighed om, at der kan ske bemaling af 
spil på belægningen af Solens Plads for op til kr. 
30.000,00. 

Der henvises til muligheder i katalog på Ji sport. dk’s 
hjemmeside. 

Nina Ottesen udbad sig 14 dages frist til at fremkomme 
med endeligt forslag. 

Ad. 5 
Udfordringerne med trafik i Korsør Bymidte blev drøftet. 

Irene Jensen oplyste, at der fortsat er behov for yderli-
gere handicap parkeringer. 

Ad. 6 
Med henvisning til vedhæftede bilag vedrørende kom-
missorium for trafiksikkerhedsforum i Slagelse Kom-
mune skulle Bymidtegruppen udpege en repræsentant 
fra medlemskredsen. 

Nina Ottesen meldte sig som kandidat. 

Jacob Stryhn meddelte, at det bør være en repræsen-
tant fra Korsør Erhvervsforening, der deltager og fore-
slog afstemning. 

Henrik Broch-Lips udtrykte forventning over, at Korsør 
Erhvervsforening har 3 repræsentanter i Bymidtegrup-
pen. 

Beslutning om udpegning af repræsentant for Bymidte-
gruppen blev udskudt til næste møde i Bymidtegruppen. 

Britta påpegende at en repræsentant, repræsenterede 
hele bymidtegruppen og ikke kun sin egen position. 

Ad. 7 
Nina Ottesen oplyste, at Per Halkjær møder ind igen på 
Bykontoret efter sygdom, men at han er opsagt i sin 
stilling. 

En såkaldt ”flytteguide” blev nævnt af Nina Ottesen. 
Denne retter sig alene imod Slagelse By, hvilket findes 
at være en fejl. 

Kim Hansen oplyste, at der formentligt findes to udgav-
er af den såkaldte flytteguide. En der er udarbejdet af 

mailto:olels@slagelse.dk


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      
    

      
 

    
 
 

   
       

       
       

    
 

      
        

         
     

  
 

       
 

 
       

       
 

     
   

      
      

      
 

 
    

      
    

 
      

     
 

    
      

     
   

      
     

 
 
 

 
 

 
 

 
 

 
  

      
 

 
 
 

 
  

 
 

 
  

 
 
 
 
 

 
 

 
 

_______________________________ 

8. Nyt fra Slagelse Kommune (fast punkt) 
Kommunens administrative repræsentanter orienterer 
om relevante nyheder fra Slagelse Kommune. 

9. Eventuelt (fast punkt) 

10. Næste møde 
Næste møde er berammet til 18. november 2022 kl. 
8,00 – 10,00. Det er tidligere foreslået, om der skal gen-
nemføres en fælles besigtigelse i Korsør, på en gåtur. 
Denne idé drøftes ift. mødet den 18. november. 

(Der arbejdes på at finde en anden sekretær for by-
midtegruppen, da Ole stopper i Slagelse Kommune den 
31.10. Der vil herefter ske en overdragelse af opgaven, 
så det bør være muligt at gennemføre mødet den 18.11. 
som normalt). 

Som referent: 

Kim Hansen 

Slagelse Kommune og en der er udarbejdet i privat regi 
(annoncebasseret). 

Britta Huntley undersøger, hvad der foreligger i Slagelse 
Kommune af såkaldte flytteguider til næste møde. 

Irene Jensen oplyste, at der jo fortsat eksisterer en til-
gængelighedspulje vedr. tilgængelighed for handicappe-
de til offentlige bygninger m.m. og foreslog, at der etab-
leres en rampe til Kongegården, og at der etableres 
handicap P-pladser på P-pladsen ved Grevsensgade/ 
Nygade. 

Sonja Pedersson oplyste, at der har været afholdt inter-
national ældredag i Sørby Hallen. Denne event kunne 
også afholdes i Korsør. 

Henrik Broch-Lips efterlyste en sti fra Glasværket til 
Centrum bl.a. til brug for kunstvandringer. 

Jane Kjølbye oplyste, at Slagelse Kommunes beram-
mede dag for bygningspræmiering blev aflyst med den 
begrundelse, at man ikke kunne finde egnede bygning-
er!!!!! Ligesom hun fremkom med det forslag, at beva-
ringsværdige bygninger tillige bør oplyses i Erhvervs-
foreningens app ligesom bygningerne kan beskrives. 

Ad. 8 
Punktet udgik. 

Ad. 9 
Intet drøftedes. 

Ad. 10 
Tidspunkt for næste møde i Bymidtegruppen blev ikke 
aftalt. 


